
PR OTO K  L Nr XXV/2016 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 29 grudnia 2016 r. 

Stan radnych.....................................15 
Obecnych na sesji 	 12 

Lista obecno ści stanowi załącznik do protoko łu. 

Ad. 1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
otwarcia XXVI2016 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca Rady - Pani Anna 
Olejniczak. 
Przewodnicz ąca Rady Gminy Swidwin powitała radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Ref. ROSiGK UG Swidwin 
- Panią  Barbarę  Felską  - Kierownik GOPS w Swidwinie 
- Panią  Dorotę  Adamiak - Kierownik Ref. OPiPF UG Swidwin 
- Pana Rafa ła Terleckiego - Prezesa Gminnego Zak ładu Gospodarki Komunalnej w Swidwinie 
- Pana Sebastiana Basiejko - Kierownika Ref. KSiZ UG Swidwin 
- Pana Boles ława Helwiga - Zast ępcę  Dyrektora ds. technicznych Powiatowego Zarz ądu Dróg w 
Swidwinie 
- Pana Jana Bronowickiego - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie 

Na podstawie listy obecno ści stwierdzono quorum do podj ęcia prawomocnych uchwał . 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji 
Nr XXIV/20 16 z dnia 25.11.2016 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wp łynęły żadne uwagi do protoko łu. Radni w głosowaniu jawnym przyj ę li 
protokó ł  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 12. 

Ad. 3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany by ł  w 
zaproszeniach na sesj ę . Radni w głosowaniu jawnym jednog łośnie przyj ę li porządek obrad. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie porządku obrad. 
4. Informacja z prac Rady Gminy Swidwin w 2016 r. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Czas dla samorządów. 



7. Sprawozdanie Przewodnicz ących Komisji Rady Gminy oraz Wójta Gminy z prac w okresie 
między sesjami. 
8. Projekt budżetu Gminy Swidwin na 2017 r. 
9. Dyskusja. 
10. Podj ęcie uchwał : 

1) w sprawie uchylenia uchwa ły na sprzedaż  nieruchomo ści w Goli Górnej 
2) w sprawie uchylenia uchwa ły na zamianę  nieruchomo ści 
3) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomo ści 
4) w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  nieruchomo ści 
5) w sprawie zmiany uchwa ły w sprawie okre ślenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

szkół , przedszkoli oraz innych form wychowania przedszkolnego na terenie gminy 
Swidwin zak ładanych i prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne inne ni ż  Gmina 
Swidwin oraz trybu i zakresu kontroli prawid łowo ści ich wykorzystania 

6) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywana Problemów 
Alkoholowych na rok 2017 

7) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdzia łania Narkomanii na rok 2017 
8) zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie przyj ęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Swidwin 
9) zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie okre ś lenia zasad przyznawania i odp łatności za us ługi 

opiekuńcze i specjalistyczne us ługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych us ług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegó łowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak równie ż  trybu ich pobierania 

10)w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2016 
11)w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Swidwin na lata 

2017-2025 
12)w sprawie uchwalenia bud żetu Gminy Świdwin na rok 2017. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
12. Wolne wnioski. 
13. Zakończenie. 

Ad. 4. INFORMACJA Z PRAC RADY GMINY ŚWID WIN W 2016 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o odczytanie informacji 
Wiceprzewodniczącą  Rady Panią  Dorotę  Rakowską . 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Dorota Rakowska odczytała „Informacj ę  z prac Rady Gminy 
Swidwin za 2016 rok" (za łącznik nr 1). 

Ad. S. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Bożena Wieczorek podziękowała w imieniu mieszkańców Powiatowemu Zarz ądowi Dróg 
w Swidwinie za szybkie wykonanie bezpiecznego zjazdu we wsi Cieszyno. 

Następnie radna zwróci ła się  do Wita informuj ąc, ze mieszkańcy Klępczewa za po średnictwem 
gminy złożyli pismo do Zachodniopomorskiego Zarz ądu Dróg Wojewódzkich o wykonanie 
przej ścia dla pieszych ko ło przystanku w Klępczewie. W odpowiedzi otrzymali pismo z 
informacj ą , że warunkiem wykonania przej ścia jest konieczno ść  posiadania o świetlenia w tym 
miejscu. Radna powiedzia ła, że bezpo średnio na wprost przystanku znajduje si ę  lampa i ten 
warunek jest spe łniony. Natomiast do dnia dzisiejszego nie ma innej informacji, a sprawa stan ęła 
w miejscu. W związku z tym mieszkańcy poprosili Wójta o interwencj ę . 

W dalszej kolejno ści Pani Bożena Wieczorek zwróci ła się  do Pani Kierownik GOPS informuj ąc, 
że mieszkańcy sołectwa są  zbulwersowani tym, że opieka spo łeczna zamyka si ę  tylko na tych 
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mieszkańców, którzy korzystaj ą  z jej pomocy. Stwierdzi ła, że mieszkańcom bardzo potrzebny 
jest psycholog, poniewa ż  rodziny, które nie korzystaj ą  z opieki spo łecznej tek potrzebuj ą  pomocy 
psychologa. Dodała, że w ostatnim czasie zdarzy ł  się  przykry wypadek, gdzie starszy m ężczyzna 
potrzebuj ący pomocy psychologicznej targn ął  się  na życie. Jego rodzina jest oburzona, ponieważ  
zwracała się  o pomoc psychologa do GOPS, ale powiedziano im: „niech wsi ądzie w autobus i 
sam przyjedzie". Radna stwierdzi ła, że może należałoby przyj ąć  jeszcze jednego psychologa, bo 
jest wielu ludzi, którzy potrzebuj ą  pomocy, nie pieniężnej, ale asystenta rodziny lub psychologa. 
Dodała, że ostatnio by ł  pewien psycholog z jednej z fundacji, który dotar ł  do osób o których 
opieka społeczna nie mia ła poj ęcia. 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział , że taka sama sytuacja dotyczy osób dotkni ętych 
alkoholizmem, a w Klępczewie jest kilka osób, które potrzebuj ą  pomocy psychologicznej. 
Radny poprosił  Panią  Kierownik GOPS, by psycholog dotar ł  do Klępczewa. 

Ad. 6. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Brak pytań  i wniosków. 

Ad. 7. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI RADY GMINY ORAZ 
WÓJTA GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że Przewodnicz ący Komisji 
Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony Srodowiska, Bezpiecze ństwa i Przestrzegania Prawa nie 
dojechał  z powodów atmosferycznych w zwi ązku z tym poinformowa ła, że w okresie 
międzysesyjnym odbyło się  jedno posiedzenie Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony 
Srodowiska, Bezpiecze ństwa i Przestrzegania Prawa, na którym przedstawione zosta ło 
sprawozdanie z prac komisji za 2016 r. oraz plan pracy na przysz ły rok. 

Pan Piotr Sieradzki - Przewodnicz ący Komisji O światy, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki 
Radnych poinformowa ł , że w dniu 19.12.2016 r. odby ło się  posiedzenie Komisji Oświaty, 
Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki Radnych. Komisja podsumowa ła prac ę  za 2016 r. oraz wstępnie 
opracowała plan pracy na 2017 r., który przedstawiony b ędzie na styczniowym posiedzeniu 
komisji. 

Wiceprzewodnicz ąca Rady Pani Dorota Rakowska przedstawi ła sprawozdanie w imieniu 
Przewodniczącej Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Us ług, Bezrobocia i 
Opieki Społecznej. W dniu 16.12.2016 r. odby ło się  posiedzenie Komisji, na którym omówiono 
Gminny Program Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2017 r., a tak że omówiono projekt bud żetu gminy na 2017 r. 
Ponadto podsumowana została praca Komisji za 2016 r. i przedstawiono plan pracy na 2017 r. 

Pani Anna Olejniczak - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowa ła, że w dniu 21.12.2016 r. 
odbyło się  posiedzenie wspólne komisji Rady Gminy Swidwin, na którym przedstawiona zosta ła 
aktualizacja planu gospodarki niskoemisyjnej Gminy Swidwin i Gminny Program Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdzia łania Narkomanii na 2017 r. 
Omówiono również  projekt budżetu Gminy Swidwin na 2017 r. i projekty uchwał  na dzisiejszą  
sesj ę . Przedstawiony zosta ł  tek plan pracy Rady Gminy Swidwin na 2017 r. 

Na salę  posiedzeń  przybył  radny Tomasz Martul. 
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Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  informacj ę  z działalności w okresie między sesjami: 

Zadania realizowane przez Referat Kultury, Sportu i Zdrowia w bie żącym okresie: 
- dowóz pensjonariuszy do Środowiskowego Domu Samopomocy w Kl ępczewie, do 

Zespołu Placówek Specjalnych w S ławoborzu oraz Szko ły Specjalnej w Swidwinie; 
- bieżąca obsługa Gminnej Hali Sportowej w Lekowie; 
- bieżąca obs ługa świetlic gminnych (drobne naprawy, zaopatrzenie świetlic w opał , środki 

czysto ści); 
- rozstrzygni ęcie XIV Powiatowego Konkursu Plastycznego „Id ą  Święta" w dniu 

20.12.2016 r. w Lekowie; 
- przygotowanie sprawozdania na dofinansowanie pracodawcom kosztów kszta łcenia 

pracowników m łodocianych za okres 01.11-30.11.2016 r.; 
- organizacja etapu powiatowego Ogólnopolskiego Turnieju Pi łki Nożnej Dzieci o Puchar 

Tymbarku pn.: „Z podwórka na stadion" w Hali w Lekowie 02.12.2016 r. w którym 
udział  wzięło ok. 200 dzieci; 

- wyłonienie wykonawcy i podpisanie umowy na us ługi stomatologiczne na rzecz dzieci i 
młodzieży ze szkó ł  gminy Swidwin w okresie od stycznia do grudnia 2017 r. (z 
wyłączeniem lipca i sierpnia 2017 r.) z Wojskową  Specjalistyczną  Przychodni ą  Lekarską  
SPZOZ- Swidwin Osiedle; 

Zadania realizowane z zakresu budownictwa i zamówie ń  publicznych w bieżącym okresie: 
- ogłoszono przetarg na wy łonienie wykonawcy na wykonanie „Budowy drogi w m. 

Swidwinek". Zakres prac obj ętych postępowaniem przetargowym to wykonanie 
kanalizacji deszczowej oraz budowa drogi z polbruku. Zadanie realizowane jest w 
ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. Planowany termin 
otwarcia ofert dnia 05.01.2017 r. Planowane terminy zako ńczenia prac I etap - 
30.06.20 17 r., II etap - 30.06.20 18 r. 

Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gosp. Komunalnej w 
bieżącym okresie: 

- wydano 9 zezwoleń  na usunięcie drzew; 
- wydano 11 zaświadczeń  z planu zagospodarowania przestrzennego; 
- wydano 6 zaświadczeń  o powierzchni gospodarstwa dla rolników; 
- w grudniu podpisano akt notarialny na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego dla najemcy w 

Krosinie; 
- w sprawie zniesienia wspó łwłasności działki nr 44/1 po łożonej w miejscowo ści 

Kluczkowo S ąd ustanowi ł  kuratora, informacja o tym zarz ądzeniu była wywieszona na 
tablicy ogłoszeń  tut. Urzędu oraz Sądu w Swidwinie. Obecnie gmina czeka na 
wyznaczenie terminu rozprawy przez S ąd; 

- 05 stycznia 2017 r. Gmina upubliczni og łoszenie przetargu na sprzeda ż  ośmiu działek 
budowlanych w Kluczkowie; 

- w dniu 12.12.2016 r. w post ępowaniu o zapytanie ofertowe na „ Świadczenie us ługi 
odbioru odpadów komunalnych z obiektów u żyteczno ści publicznej Gminy Swidwin" 
została wybrana oferta Mi ędzygminnego Przedsi ębiorstwa Gospodarki Odpadami Sp. z 
o. o. Wardyń  Górny; 

- w wyniku ogłoszonego przetargu nieograniczonego na wykonanie zadania: „ Świadczenie 
usług w zakresie odbioru odpadów ,  komunalnych od właścicieli nieruchomo ści 
zamieszkałych na terenie Gminy Swidwin" jako Wykonawc ę  wybrano firm ę  
Międzygminne Przedsi ębiorstwo Gospodarki Odpadami Sp. z o. o. Wardy ń  Górny; 
wartość  złożonej oferty: 174.960,00 z ł ; umowę  podpisano w dniu 28.12.201 6 r.; 

- wyłapano bezdomnego psa z miejscowo ści Niemierzyno. Zwierz ę  zostało adoptowane 
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przez mieszkańca Bystrzynki; 
- złożono 4 nowe deklaracje o wysoko ści opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi; 

Zadania realizowane przez Referat O światy, Promocji i Pozyskiwania Funduszy w 
bieżącym okresie: 

- przygotowanie projektu uchwa ły dotyczącej okre ślenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji do szkó ł , przedszkoli oraz innych form wychowania przedszkolnego na terenie 
Gminy Swidwin; 

- udział  w zebraniach z rodzicami (Zespó ł  Szkó ł  w Lekowie, Szko ła Filialna w Oparznie, 
Zespół  Szkó ł  w Bierzwnicy), na których przekazano informacj ę  dotyczącą  zmian reformy 
oświaty w 2017 r.; 

- w dniu 30 listopada br. do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej zosta ł  złożony wniosek pn. Termomodernizacja obiektów u żyteczno ści 
publicznej w Oparznie, gm. Swidwin w ramach dzia łania 2.5 Modernizacja energetyczna 
obiektów użyteczno ści publicznej Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego. Trwa weryfikacja wniosku, do gminy przes łano żądane 
uzupełnienia i wyjaśnienia niektórych kwestii zawartych we wniosku; 

- trwa weryfikacja wniosku o dofinansowanie zadania pn. Budowa sieci wodoci ągowej w 
miejscowo ści Swidwinek, złożonego do Wydziału PROW Urzędu Marszałkowskiego. 
Wnioskowana kwota wsparcia ze środków unijnych to: 67.820,00 z ł ; przygotowywane są  
wyjaśnienia i uzupełnienia do wniosku; 

Wójt poinformował , że wniosek jest na 40 miejscu listy rankingowej, gdzie 37 miejsc ma pewne 
dofinansowanie. 

- trwa przygotowanie kompleksowej dokumentacji aplikacyjnej pn. „Wsparcie edukacyjne 
uczniów szkó ł  podstawowych i gimnazjalnych z terenu gminy Swidwin", która zostanie 
złożona w ramach podpisanego w dniu 6 czerwca br. Kontraktu Samorz ądowego „Strefa 
Centralna" pomi ędzy Województwem Zachodniopomorskim a powiatami i gminami w 
nim uczestniczącymi, w tym z gminą  Swidwin. Gmina Swidwin złożyła w Kontrakcie 
uproszczony wniosek o warto ści 316 000,00z1 brutto. Nabór wniosków trwa do 5 
stycznia 2017 r.; 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformowa ł , że w dniu 7.12.2016 r. na zaproszenie 
Przewodniczącego Sejmowej Komisji ds. Rodziny uczestniczy ł  w parlamentarnym posiedzeniu 
tej komisji. Tematem spotkania była polityka prorodzinna w samorz ądach. W następnym roku na 
terenie gminy planowane s ą  również  działania prorodzinne, m.in. takie, by raz na dwa tygodnie 
w świetlicach i przedszkolach organizowa ć  opiekę  dla dzieci w wieku 4-10 lat w godzinach 
popołudniowych, by rodzice mogli swobodnie dokonać  zakupów, wyj ść  do kina czy załatwić  
inne sprawy. 

Następnie Wójt poinformował , że w dniu 09.12.2016 r. w Międzyzdrojach z rąk Marszałka 
Województwa Zachodniopomorskiego Pana Olgierda Geblewicza odebra ł  wyróżnienie za V 
miejsce w Sportowym Turnieju Miast i Gmin Województwa Zachodniopomorskiego, który 
odbywał  się  w dniach 26.05-01.06.2016 r. Wójt podzi ękował  wszystkim, którzy byli 
zaangażowani w organizacj ę  tego turnieju, jak i samym uczestnikom. 
W dalszej kolejno ści Wójt powiedział , że w dniu 16.12.2016 r. wśród mieszkańców gminy 
Swidwin zosta ły rozdysponowane 22 tony jab łek. 
Następnie powiedział , że w dniu 08.01.2017 r. planowane jest zorganizowanie Jase łek oraz 
wspólnego kolędowania w Swidwińskim Zamku. W Jase łkach występować  będą  uczniowie 
Zespołu Szkół  w Lekowie. 
Wójt serdecznie zaprosi ł  wszystkich do udzia łu w spotkaniu. 



PRZERWA 10.35-10.50 

Ad. 8. PROJEKT BUDŻETU GMINY ŚWID WIN NA 2017 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie g łosu Skarbnik Gminy 
Panią  Renatę  Kamińską . 

Pani Renata Kamińska poinformowała, że na podstawie art. 18 ust. 2 ppkt 4 ustawy o 
samorządzie gminnym przedłożony został  projekt budżetu gminy Swidwin na 2017 r. 
zarządzeniem Wita Gminy Swidwin z dnia 10.11.2016 r. Projekt bud żetu został  przedłożony 
Regionalnej Izbie Obrachunkowej w celu zaopiniowania oraz Radzie Gminy Swidwin. 
Po stronie dochodów bud żet został  zaplanowany na kwotę  23.414.053,73 zł, natomiast po stronie 
wydatków na kwotę  23.312.629,92 z ł  zamykaj ąc się  nadwyżką  budżetową  w kwocie 101.423,81 
A. Następnie omówi ła kolejne punkty bud żetu Gminy Swidwin na 2017 r. (za łącznik nr 2). 

Na zakończenie Pani Skarbnik powiedzia ła, że przedstawi ła ogólny zarys propozycji projektu 
budżetu na 2017 r. Szczegó łowe prace nad bud żetem odbywa ły się  na posiedzeniach komisji 
Rady. W ogólnym zarysie bud żet gminy jest rocznym planem finansowo-rzeczowym, w którym 
przewiduje się  dochody, wydatki oraz przychody bud żetu, jak i rozchody budżetu. Realne 
osiągnięcie dochodów determinuje mo żliwość  realizacji zadań  i dokonywania wydatków 
bieżących, maj ątkowych oraz sp łatę  wcze śniej zaciągniętych zobowiązań . Planowanie budżetu 
gminy na rok 2017 nie by ło łatwe, gdyż  zgłaszane potrzeby s ą  dużo większe niż  możliwo ści ich 
finansowania. Regionalna Izba Obrachunkowa sprawuj ąca nadzór nad jednostkami 
samorządowymi pozytywnie oceni ła projekt budżetu gminy na 2017 r., jak i zmian ę  wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2017-2025. 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Dorota Rakowska odczytała uchwały Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie opinii o projekcie uchwa ły budżetowej Gminy Swidwin 
na 2017 rok oraz w sprawie opinii do projektu uchwa ły o wieloletniej prognozie finansowej 
Gminy Swidwin (załącznik nr 3). 

Ad. 9. DYSKUSJA 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zadała pytanie, na które nie otrzyma ła 
odpowiedzi od Wójta na komisji o światy. Poprosi ła o wyjaśnienie, dlaczego rosną  koszty 
utrzymania administracji urz ędu, a wydatki na o światę  na przysz ły rok są  planowane o 200 tys. 
zł  mniejsze, nie do łożono nic na przydomowe oczyszczalnie ścieków choć  wiadomo, że 
mieszkańcy czekaj ą  po kilka lat w kolejkach, nie ma zwi ększonych wydatków na ochotnicze 
straże pożarne pomimo tego, że OSP wielokrotnie zg łaszały takie potrzeby. Z czego wynika i 
czym jest podyktowany wzrost wydatków na utrzymanie administracji? 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska odpowiedziała, że pewne wydatki są  determinowane 
dochodami. Wzrost wydatków na administracj ę  nastąpi dlatego, że w 2017 r. gminę  czekaj ą  
nowe zadania, bo samorz ądy stoj ą  przed dylematem i rozwi ązaniem problemu zwi ązanym z 
centralizacj ą  podatku VAT, a tym g łównie zajmować  się  będą  służby finansowe. Wzrost 
wydatków w administracji wynika tak że z zatrudnienia administratora bezpiecze ństwa 
informatycznego (ABI), gdzie wydatki na to stanowisko nie by ły planowane w tamtym roku, a 
obecnie zostały uj ęte w nowym bud żecie. Dodała, że budżet na 2017 r. jest bud żetem 
oszczędnościowym. 



Wójt Pan Kazimierz Lechocki uzupe łniaj ąc wypowiedź  Pani Skarbnik powiedzia ł , że potrzeby 
są  dużo większe niż  możliwo ści. Budżet jest tak skonstruowany, żeby można było normalnie 
funkcjonować . Ważną  rzeczą  jest edukacja, bezpiecze ństwo, a straż  pożarna nie ma 
zmniejszonego budżetu, jest niewielki wzrost pozwalaj ący na bieżące funkcjonowanie, a je żeli 
pojawią  się  potrzeby w ciągu roku to przesunięcia w budżecie będą  robione. Podobnie w 
oświacie, też  przesuni ęcia w budżecie b ędą  robione. Wójt doda ł , że samorządom dokładane są  
różne obowiązki, jak cho ćby centralizacja VAT-u. Nie wiadomo te ż  do końca, jak do reformy 
szkół  podejdzie kuratorium o światy, bo gminę  czeka pewna zmiana. Na dzie ń  dzisiejszy 
funkcjonuj ą  dwa zespo ły szkół , a po reformie prawdopodobnie b ędą  trzy pe łnociągowe szko ły. 
Wiąże się  to z nakładami na księgowość  oraz „całą  otoczkę", która teraz jest rozliczana w 
Lekowie. Po otrzymaniu informacji z ministerstwa edukacji i kuratorium zostan ą  one przekazane 
na komisjach, gdzie problem b ędzie wspólnie rozwi ązywany. Wójt dodał , że na pewno 
oczekiwania co do budżetu są  dużo większe jeżeli chodzi o wydatki, ale dochody s ą  ograniczone 
i w tym należy się  mieścić . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że dochody są  ograniczone i w 
związku z tym dziwi j ą  wzrost wydatków na administracj ę , i to jest to, o czym mówi niemal że na 
każdej sesji. Dodała, że gmina to przede wszystkim mieszka ńcy, a nie urząd. 

Pan Krzysztof Kaszuba zauważył , że Wójt mówi ł  o przyglądaniu się  budżetowi, a mimo 
wszystko subwencja wyrównawcza jest o 620 tys. z ł  mniejsza. To jest ewidentna strata w tym 
roku, to są  pieniądze namacalne i nie wiadomo, czy uda si ę  odzyskać  choć  ich część . Poprosi ł , 
by Wójt powiedzia ł , co zrobi, żeby pieniądze wróci ły do budżetu gminy. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że trudno powiedzie ć  jak pieniądze wrócą  do 
budżetu, czy w ogóle wrócą  i w jakiej kwocie. Subwencja zosta ła zmniejszona o 720 tys. A. Na 
dzień  dzisiejszy trudno powiedzie ć , czy to wynika z b łędu pracownika, czy z b łędu programu. 
Stąd też  była wizyta Wójta w Ministerstwie Finansów, st ąd podj ęto kroki i działania, by 
poszukać  tych pieniędzy. Wójt stwierdzi ł , że efekt zaciskania pasa przez dwa lata zosta ł  
zmarnowany. Przez dwa lata gmina rz ądziła się  bez zaciągania kredytu, rz ądziła się  własnymi 
funduszami, nie zad łużono gminy ani o z łotówkę . Natomiast te 700 tys. z ł  było planowane na 
inwestycje. Umowy, które zosta ły podpisane z instytucjami dofinansowuj ącymi gmina musi 
wypełnić  i to też  miało wpływ na pewne przesuni ęcia, czy pozycje w bud żecie. Wójt stwierdzi ł , 
że nie potrafi odpowiedzieć , kto pope łnił  błąd i jak to się  stało. Natomiast faktem jest, że w 
sprawozdaniu Rb-27, które wyszło z gminy był  błąd, którego skutkiem jest uszczuplenie 
subwencji o blisko 700 tys. A. To jest bardzo du żo, ale dzi ęki Pani Skarbnik, która potrafi ła ten 
budżet dopiąć  nie grozi gminie zarz ąd komisaryczny. Na zako ńczenie Wójt powiedział , że nie 
wiadomo czy pieniądze zostaną  zwrócone, ale na pewno ta sprawa nie zostanie od łożona na bok, 
bo są  podejmowane wszystkie dzia łania, by znaleźć  możliwość  odzyskania pieniędzy. 

Ad. 10. PODJĘCIE UCHWAL 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Sekretarz Gminy Pani ą  Halinę  
Czajkowską  o przedstawienie projektów uchwa ł : 

- Uchwała Nr XXV/132/2016 w sprawie uchylenia uchwa ły w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż  nieruchomo ści w Goli Górnej (uchwalę  podj ęto jednog łośnie) 

- Uchwała Nr XXV/133/2016 w sprawie uchylenia uchwa ły w sprawie wyrażenia zgody 
na zamianę  nieruchomo ści (uchwa łę  podj ęto jednog łośnie) 
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- Uchwała Nr XXV/134/2016 w sprawie wyra żenia zgody na sprzedaż  nieruchomo ści 
(uchwa łę  podj ęto jednog łośnie) 

- Uchwała Nr XXV/135/2016 w sprawie wyra żenia zgody na zamian ę  nieruchomo ści 
(uchwa łę  podj ęto jednog łośnie) 

Pan Lech Lipka Sołtys sołectwa Berkanowo poprosi ł  o wyjaśnienie tre ści uchwały. 

Pani Anna Pietryka wyjaśniła, że chodzi o działkę  numer 19 w Berkanowie w samym 
narożniku, z ty łu za przystankiem. Zamiana dotyczy na dzia łkę  numer 155 w 
miejscowo ści Be łtno, na której usytuowany jest budynek hydroforni. Zamiana 
dokonywana jest w celu pozyskania budynku hydroforni z przeznaczeniem na cele 
mieszkaniowe. D ługo szukano działki podobnej do dzia łki w Bełtnie i o tej samej 
warto ści, by nie dokonywać  dopłat zarówno przez Gmin ę , jak i GZGK. Uznano, że ta 
działka w Berkanowie będzie odpowiednia. 

Pan Lech Lipka zapytał, czy co ś  się  zmieni? 

Pani Anna Pietryka odpowiedziała, że właścicielem działki w Berkanowie b ędzie 
GZGK Sp. z o.o., a dzia łki w Be łtnie Gmina Swidwin. 

Uchwała Nr XXV/136/2016 w sprawie zmiany uchwa ły w sprawie okre ślenia trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla szkó ł , przedszkoli oraz innych form wychowania 
przedszkolnego na terenie gminy Swidwin zak ładanych i prowadzonych przez osoby 
fizyczne i prawne inne ni ż  Gmina Swidwin oraz trybu i zakresu kontroli prawid łowości 
ich wykorzystania (uchwalę  podj ęto jednog łośnie) 

- Uchwała Nr XXV/137/2016 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywana Problemów Alkoholowych na rok 2017 (uchwałę  podj ęto jednog łośnie) 

- Uchwała Nr XXVI138/2016 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2017 (uchwalę  podj ęto jednog łośnie) 

- Uchwała Nr XXV/139/2016 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie przyj ęcia Planu Gospodarki 
Niskoemisyjnej dla Gminy Swidwin (uchwałę  podj ęto jednogłośnie) 

Uchwała Nr XXV/140/2016 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie okre ślenia zasad 
przyznawania i odp łatności za us ługi opiekuńcze i specjalistyczne us ługi opiekuńcze, z 
wyłączeniem specjalistycznych us ług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi oraz szczegó łowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 
od opłat, jak również  trybu ich pobierania (uchwa łę  podj ęto jednog łośnie) 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Skarbnik Gminy Pani ą  Renatę  
Kamińską  o przedstawienie projektów uchwa ł : 

- Uchwała Nr XXV/141/201 6 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2016 
(uchwalę  podj ęto jednog łośnie) 
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- Uchwała Nr XXV/142/2016 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Swidwin na lata 2017-2025 (uchwalę  podj ęto glosami „za" 11/12 
głosów, „wstrzymuj ący się" - 1 glos) 

- Uchwała Nr XXV/143/2016 w sprawie uchwalenia bud żetu Gminy Świdwin na rok 2017 
(uchwałę  podj ęto glosami „za" 11112 g łosów, „przeciw" - 1 glos) 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak uzasadniaj ąc głosowanie nad uchwałą  
powiedziała, że na mocy ustawy o finansach publicznych do wy łącznej kompetencji Wójta 
należy złożenie projektu uchwa ły w sprawie uchwalenia budżetu, chociaż  mówi się , że to Rada 
Gminy go uchwala. Zdaniem Przewodnicz ącej Rada Gminy tylko „przyklepuje" to, co Wójt 
proponuje. Radni maj ą  możliwość  złożenia wniosków co do zmiany w projekcie bud żetu pod 
warunkiem, że znajdą  na to finansowanie w postaci dodatkowych źródeł  dochodów. Jednak 
dochody w przysz łym roku będą  mniejsze. Dodała, że pozostaje tylko mie ć  nadziej ę , że Wójt i 
podlegli mu pracownicy podejd ą  do projektu bud żetu bardzo oszcz ędnościowo. Poprosi ła o to, 
by oszczędno ści zostały poczynione, pomimo zatwierdzenia wzrostu wydatków na 
administracj ę , aby nie szukać  oszczędności wśród mieszkańców gminy, tylko w urzędzie. Za 
przyj ętym budżetem głosowała, ponieważ  nie może być  przeciwko zapewnieniu pieni ędzy na 
inwestycje które s ą  planowane na przysz ły rok. Przewodnicz ąca Rady chciałaby też  uzyskać  
odpowiedź  na pytanie, jakie skutki przynios ła restrukturyzacja zatrudnienia, poniewa ż  kilka osób 
straci ło pracę  na początku kadencji rady, a t łumaczono to restrukturyzacj ą  zatrudnienia. Dodała, 
że pomimo tej restrukturyzacji s ą  zwiększone wydatki na wynagrodzenia, dlatego chcia łaby 
uzyskać  odpowiedź  (nie dzisiaj, ale w przysz łości, na kolejnych posiedzeniach) na pytanie: jakie 
skutki przynios ła restrukturyzacja zatrudnienia? 

Ad. 11. ODPOWIEDZI NA ZAPYTANIA I INTERPELACJE 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadaj ąc na interpelacj ę  Pani Bo żeny Wieczorek 
powiedział , że wystąpi z pismem do Zachodniopomorskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, a 
samo pismo i odpowiedź  na nie przekaże radnej. Jednocze śnie Wójt poinformował , że z rozmów 
jakie prowadzi ł  po wcze śniejszych interpelacjach radnej wynika, że Wojewódzki Zarząd Dróg 
wycofuje si ę  z wszelkich inwestycji na tej drodze dlatego, że został  rozstrzygni ęty przetarg na 
przebudowę  drogi od Po łczyna - od krzyżówki na Bu ś lary do Reska i w zwi ązku z tym odst ępuje 
się  od wsparcia wszelkich dzia łań  na tych drogach. 

Pani Barbara Felska odpowiedziała na zapytanie radnej Bo żeny Wieczorek w kwestii 
utrudnionego dost ępu do specjalistów. Pani Kierownik poinformowa ła, że w GOPS w Swidwinie 
jest zatrudniony na % etatu psycholog, który jest do dyspozycji mieszka ńców oraz na umowę  
zlecenie funkcjonuje wsparcie terapeuty rodzinnego w pierwszy i trzeci poniedzia łek każdego 
miesiąca. Odbywa się  to w ten sposób, że zapisy są  w ośrodku i część  poradnictwa odbywa si ę  w 
pomieszczeniach lokalowych GOPS, ale gdy istnieje potrzeba i jest ona uzasadniona, to s ą  
wyjazdy w środowiska. Je śli psycholog stwierdzi, że nie ma możliwości przeprowadzenia 
rozmowy, poradnictwa w środowisku z uwagi na to, że dana osoba zamieszkuje z rodzin ą  i nie 
może się  otworzyć , wtedy odmawia wizyty, pomimo pro śby rodziny. W 2016 r. by ły prowadzone 
przez GOPS 4 projekty. W ramach tych projektów GOPS posiada ł  psychiatrę , psychologa 
klinicznego, terapeut ę  uzależnień , terapeut ę  rodzinnego, który prowadzi ł  systemową  pomoc dla 
rodziny. Te osoby równie ż  mogły korzystać  z dojazdu do środowisk, gdy była taka potrzeba. 
Pani Kierownik dodała, że nawet w ramach realizacji projektu „Cicha przysta ń" podj ęła decyzj ę , 
aby „Klub dobrego taty" odbywa ł  się  mobilnie. Spowodowane to by ło tym, iż  panowie nie 
chcieli się  wspólnie spotykać  i mówić  o swoich problemach. Na dzie ń  dzisiejszy zamykaj ą  się  te 
projekty i pomoc psychiatry oraz psychologa klinicznego nie b ędzie możliwa. Pani Kierownik 
stwierdzi ła, że możliwe, iż  pracownik GOPS nieprawid łowo wypełnił  swoje obowiązki 



informuj ąc o braku możliwo ści dojazdu psychologa w środowisko, co zostanie sprawdzone i 
zostaną  wyciągnięte odpowiednie konsekwencje. 
Następnie Pani Kierownik poinformowa ła, że art. 43 ustawy o pomocy spo łecznej mówi o pracy 
socjalnej, która jest niezale żna od dochodu, czyli skierowana do ka żdego mieszkańca gminy. 
Pracownik socjalny nie mo że odmówić  pracy socjalnej i kierowa ć  pomocy tylko do 
podopiecznych. Poradnictwo w ramach pracy socjalnej jest kierowane niezale żnie od dochodów. 
Jeżeli chodzi o osoby uzależnione od alkoholu, to ustawa o wychowaniu w trze źwo ści powołała 
do działania gminne komisje ds. rozwi ązywania problemów alkoholowych i na łożyła zadania do 
realizacji. Gminna komisja nie mo że jeździć  w środowiska, a może tylko zapraszać  uczestników 
postępowania na rozmowy motywuj ące do podj ęcia leczenia. Gminna komisja nie mo że też  
zbierać  informacji, ani pozyskiwać  danych od innych instytucji, bo nie ma takich uprawnie ń . 

Ad. 12. WOLNE WNIOSKI 

Pan Lech Lipka Sołtys so łectwa Berkanowo poprosi ł , żeby w przyszłości sołtysi byli 
informowani poprzez komisje, co si ę  w ich miejscowo ści dzieje, co ma by ć  sprzedawane, czy 
zamieniane. So łtys mial na my ś li tę  działkę , o której by ła mowa w uchwale, bo by ć  może 
wskazałby inne miejsce. Powiedzia ł  tak dlatego, że właśnie w tym miejscu mieszkańcy składaj ą  
„gabaryty", sk ładaj ą  kamienie, czy wykorzystuj ą  istniej ący tam garaż  na badanie opryskiwaczy. 
Następnie w imieniu wszystkich so łtysów złożył  serdeczne życzenia dla Przewodnicz ącej Rady, 
radnych, Wójta i kierowników życząc dużo zdrowia i dobrej wspó łpracy w Nowym Roku. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak przyłączyła się  do życzeń  sołtysa, składaj ąc 
życzenia noworoczne wszystkim obecnym na sali, ich rodzinom oraz mieszka ńcom gminy, aby 
Nowy Rok był  pełen sukcesów, obfitowa ł  w zrealizowane marzenia i żeby na drodze pojawia ły 
się  tylko i wyłącznie życzliwe osoby. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki również  złożył  najlepsze życzenia noworoczne życząc zdrowia, 
wszelkiej pomyś lności, realizacji wszystkich planów i zamierze ń, aby każdy dzień  przyszłego 
roku był  dniem szczęś liwym. 

Ad. 13. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia Przewodnicz ąca Rady zamknęła XXV/201 6 
sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

Protoko łował
a gr 11ylna ãfejniczak 

Izabela Zlawojska 
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